
 

 

Komisja Edukacji i Kultury Fizycznej 

Rady Miasta Krakowa 

BR-01.0063-8-4/2009 

 

 

Protokół Nr 50/2009 

z posiedzenia Komisji Edukacji i Kultury Fizycznej 

Rady Miasta Krakowa 

odbytego w dniu 3 marca 2009 r. 

w sali Portretowej Urzędu Miasta Krakowa 

Pl. Wszystkich Świętych ¾ 

 

 

W posiedzeniu, któremu Przewodniczył Bartłomiej Kocurek Przewodniczący Komisji 

udział wzięli członkowie Komisji według listy obecności stanowiącej załącznik do nr 1 

do protokołu oraz zaproszeni goście (lista gości stanowi załącznik nr 2 do niniejszego 

protokołu). 

Przewodniczący Bartłomiej Kocurek o godzinie 16.00 otworzył posiedzenie Komisji, powitał 

Członków Komisji oraz gości, po czym stwierdził quorum pozwalające na podejmowanie 

prawomocnych decyzji. 

Następnie Przewodniczący przedstawił porządek posiedzenia w brzmieniu, jak niżej, który 

został przyjęty w głosowaniu (8 głosów „za”, 0- „przeciw”, 0 – „wstrzymujących się”). 

 

Proponowany porządek posiedzenia 

1. Zapoznanie się z działalnością Samorządowego Ośrodka Psychologiczno-Pedagogicznego 

dla Dzieci Przedszkolnych w Krakowie, ul. Mazowiecka 30. 

2. Zaopiniowanie projektów uchwał w sprawie: 

a) nadania imienia Gimnazjum nr 22 w Krakowie, ul. Skwerowa 3 – druk nr 1014, 

b) zabezpieczenia środków finansowych na pokrycie wkładu własnego  na realizację zadania 

pn. „EKO-CHEMIK” dofinansowywanego w ramach Programu Operacyjnego Kapitał 

Ludzki, Działanie 9.2 Podniesienie atrakcyjności i jakości szkolnictwa zawodowego oraz 

upoważnienia Prezydenta Miasta Krakowa do podejmowania i wykonywania w imieniu 

Gminy Miejskiej Kraków czynności związanych z realizację tego  zadania – 

druk nr1018, 

c) Regulaminu określającego niektóre zasady wynagradzania nauczycieli zatrudnionych 

w przedszkolach, szkołach i innych placówkach prowadzonych przez Gminę Miejską 

Kraków – druk nr 1019. 

3. Sprawy bieżące, korespondencja. 

4. Oświadczenia, komunikaty. 

 

 

Ad. 1 

Zapoznanie się z działalnością Samorządowego Ośrodka Psychologiczno-Pedagogicznego 

dla Dzieci Przedszkolnych w Krakowie, ul. Mazowiecka 30 

 

Członkowie Komisji zapoznali się z prezentacją multimedialną dotyczącą historii 

i teraźniejszości, perspektywicznego planu reorganizacji (2009-2014) Samorządowego 

Ośrodka Psychologiczno-Pedagogicznego w Krakowie, jak również ze sprawozdaniem z jego 

działalności w roku 2007/2008 (załącznik nr 3 do niniejszego protokołu). 

W trakcie dyskusji, w której głos zabrali: Małgorzata Jantos, Mirosław Gilarski, Elżbieta 

Sieja, Bartłomiej Garda, Wojciech Hausner poruszono sprawę ilości etatów w Ośrodku 

i karty nauczyciela oraz sprawę opieki przedszkolnej, jak również kwestię korzystania 
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z funduszy unijnych. Chciano wiedzieć, według jakiego klucza są wytypowane przedszkola, 

w których pracują psychologowie oraz logopedzi z ww. Ośrodka, ile godzin dyżurów 

przypada na jednego pracownika tygodniowo, czy rozmawiano z dyrektorami przedszkoli 

na temat działalności Ośrodka, czy jest prowadzona jakaś ocena pracy Ośrodka, czy 

zapraszają rodziców i czy dyskutują na ten temat, czy tylko są zalecenia, czy są takie osoby, 

które pracują nie tylko w Ośrodku, ale na innych pełnych etatach, gdzie indziej. 

W związku z tym Iwona Machnik Dyrektor Samorządowego Ośrodka Psychologiczno-

Pedagogicznego w Krakowie wyjaśniła, że współpraca z tymi przedszkolami trwa już lata. 

Zręby działalności to rok 1993. Wtedy zostali zatrudnieni specjaliści, że jeżeli wpływają 

kolejne prośby o specjalistę, to starają się odpowiedzieć na te potrzeby, że nie wszystkie 

przedszkola zgłosiły się do nich, że są tylko 24 etaty, a potrzeby są coraz większe. Co do 

kwestii pracy osób zatrudnionych w Ośrodków na pełnych etatach w innych placówkach, Pani 

Dyrektor nie robiła statystyki w tej sprawie, gdyż nie rzutuje to na pracę Ośrodka. Co do 

godzin pracy nauczycieli, jest to 13 godzin tygodniowo i wszystko wynika z karty 

nauczyciela. Co do dyżurów, pracują 20 godzin tygodniowo, a dyżur dla rodziców jest 

traktowany, jako dodatkowy dyżur poza pensum. Dla każdego pracownika ilość dyżurów 

zależy od potrzeb. Pracują w systemie 4 godzin w tygodniu.  

Jan Żądło Dyrektor Wydziału Edukacji poinformował, że w tym roku szkolnym dodatkowo 

powstało 11 gabinetów logopedycznych w przedszkolach, gdzie są oddziały specjalne 

(w gabinetach tych jest świetny sprzęt i wyposażenie zakupione ze środków unijnych), 

są również 4 Poradnie Rejonowe, które zajmują się dziećmi przedszkolnymi. Ich zdaniem 

obecna sieć ośrodków logopedycznych jest wystarczająca. Jeżeli logopedów jest za mało, 

to można etaty administracyjno-usługowe zastąpić etatami logopedy, gdyż jest fundusz 

na doskonalenie nauczycieli i jest zachęta dla nauczycieli, aby byli logopedami (uzupełniające 

studia dofinansują do 80% kosztów). 

Elżbieta Lęcznarowicz Zastępca Prezydenta Miasta Krakowa nawiązując do przedstawionych 

materiałów zwróciła uwagę, że pracownik Ośrodka pracuje tylko 4 godziny tygodniowo. 

W związku z tym Dyrektor Ośrodka wyjaśniła, że chodzi o dzieci, a nie o zajęcia. Odnosząc 

się do sprawy współpracy z rodzicami stwierdziła, że jest taka współpraca. Co do kwestii 

poszerzenia listy przedszkoli objętych opieką psychologiczno-pedagogiczną, jest to kwestia 

etatów. Jeżeli będzie więcej etatów w Ośrodku, to będą w każdym przedszkolu. 

Z kolei Agata Tatara stwierdziła, że przedstawione Członkom Komisji dane są 

niedopracowane. 

Przewodniczący Bartłomiej Kocurek zwracając uwagę, że sprawa wynikła z tego, że Ośrodek 

znajduje się w budynku żłobka, a żłobek wystąpił o to, by Ośrodek wyszedł z pomieszczeń 

żłobka chciał wiedzieć, czy jest na tą chwilę konkretny pomysł. 

Według wyjaśnień Pani Prezydent Lęcznarowicz problem wspomagania małych dzieci jest 

bardzo bliski i ważny, dlatego też chcą, aby opieka ta była blisko rodzica i blisko dziecka. Jej 

zdaniem nie jest potrzebny trzon na Mazowieckiej, proponują więc na teraz, aby wykorzystać 

potencjał pedagogiczny i przybliżyć go do dziecka i do rodzica (przenieść pedagogów 

z Ośrodka do przedszkoli). 

Małgorzata Jantos była zdania, że potrzebuje większego materiału, aby zobaczyć wzajemne 

relacje z Rejonowymi Ośrodkami, które istnieją. Jej zdaniem nie jest możliwa opcja objęcia 

wszystkich przedszkoli opieką. Zaproponowała, aby do sprawy wrócić za jakiś czas i zaprosić 

szefów wszystkich rejonowych poradni. 

W związku z tym Przewodniczący Bartłomiej Kocurek zapewnił Członków Komisji, 

że powrót do sprawy nastąpi za miesiąc i na to posiedzenie zostaną zaproszeni 

przedstawiciele rejonowych poradni. 
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Ad. 2 

Zaopiniowanie projektów uchwał w sprawie: 

 

a) nadania imienia Gimnazjum nr 22 w Krakowie, ul. Skwerowa 3 – druk nr 1014 

 

Jan Żądło Dyrektor Wydziału Edukacji omówił projekt uchwały w sprawie nadania imienia 

Gimnazjum nr 22 w Krakowie, ul. Skwerowa 3 wg druku nr 1014 zwracając uwagę, 

że Dzielnica poparła tą inicjatywę. 

Komisja w głosowaniu: 4 głosy – „za”, 0 – „przeciw’ 2 – „wstrzymujące się” pozytywnie 

zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały wg druku nr 1014. 

Komisja Edukacji i Kultury Fizycznej Rady Miasta Krakowa pozytywnie opiniuje 

projekt uchwały w sprawie nadania imienia Gimnazjum nr 22 w Krakowie, 

ul. Skwerowa 3 - druk nr 1014 (Opinia Nr 97/2009 z 03.03.2009 r.). 

 

 

b) zabezpieczenia środków finansowych na pokrycie wkładu własnego  na realizację zadania 

pn. „EKO-CHEMIK” dofinansowywanego w ramach Programu Operacyjnego Kapitał 

Ludzki, Działanie 9.2 Podniesienie atrakcyjności i jakości szkolnictwa zawodowego oraz 

upoważnienia Prezydenta Miasta Krakowa do podejmowania i wykonywania w imieniu 

Gminy Miejskiej Kraków czynności związanych z realizację tego  zadania – druk nr 1018 

 

Beata Tracka-Samborska Zastępca Dyrektora Wydziału Edukacji omówiła projekt uchwały 

w sprawie zabezpieczenia środków finansowych na pokrycie wkładu własnego  na realizację 

zadania pn. „EKO-CHEMIK” dofinansowywanego w ramach Programu Operacyjnego 

Kapitał Ludzki, Działanie 9.2 Podniesienie atrakcyjności i jakości szkolnictwa zawodowego 

oraz upoważnienia Prezydenta Miasta Krakowa do podejmowania i wykonywania w imieniu 

Gminy Miejskiej Kraków czynności związanych z realizację tego  zadania wg druku nr 1018 

wraz z autopoprawką. 

Komisja w głosowaniu: 6 głosów – „za”, 0 – „przeciw”, 0 – „wstrzymujących się” 

pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały wg druku nr 1018. 

Komisja Edukacji i Kultury Fizycznej Rady Miasta Krakowa pozytywnie opiniuje 

projekt uchwały w sprawie zabezpieczenia środków finansowych na pokrycie wkładu 

własnego na realizację zadania pn. „EKO-CHEMIK” dofinansowywanego w ramach 

Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki, Działanie 9.2 Podniesienie atrakcyjności 

i jakości szkolnictwa zawodowego oraz upoważnienia Prezydenta Miasta Krakowa 

do podejmowania i wykonywania w imieniu Gminy Miejskiej Kraków czynności 

związanych z realizację tego  zadania – druk 1018 (Opinia Nr 98/2009 z 03.03.2009 r.). 

 

 

c) Regulaminu określającego niektóre zasady wynagradzania nauczycieli zatrudnionych 

w przedszkolach, szkołach i innych placówkach prowadzonych przez Gminę Miejską 

Kraków – druk nr 1019 

 

Jan Żądło Dyrektor Wydziału Edukacji omawiając projekt uchwały w sprawie Regulaminu 

określającego niektóre zasady wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w przedszkolach, 

szkołach i innych placówkach prowadzonych przez Gminę Miejską Kraków wg druku 

nr 1019 zwrócił uwagę na zmiany, jakie zostały wprowadzone w przedmiotowym projekcie, 

jednocześnie prosząc o wyrażenie zgody na odstąpienie od drugiego czytania. Ponadto 

Dyrektor wyjaśni kwestie poruszone przez Przewodniczącego Bartłomieja Kocurka (sprawa 

wychowawców, którzy nie mają godziny wychowawczej, jak również sprawa wstrzymania 

się przez dyrektorów placówek oświatowych do 23.04.br. z wypłatą dodatków). 
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Komisja w głosowaniu: 5 głosów – „za”, 0 – „przeciw”, 1 – „wstrzymujący się” pozytywnie 

zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały wg druku nr 1019. 

Komisja Edukacji i Kultury Fizycznej Rady Miasta Krakowa pozytywnie opiniuje 

projekt uchwały w sprawie Regulaminu określającego niektóre zasady wynagradzania 

nauczycieli zatrudnionych w przedszkolach, szkołach i innych placówkach 

prowadzonych przez Gminę Miejską Kraków – druk nr 1019 (Opinia Nr 99/2009 

z 03.03.2009 r.) 

 

 

Ad. 3 

Sprawy bieżące, korespondencja 

 

Przewodniczący Bartłomiej Kocurek przedstawił pismo Prezydenta Miasta Krakowa 

dotyczące wytypowania przedstawicieli Rady Miasta Krakowa do udziału w pracach komisji 

konkursowych na stanowiska dyrektorów szkół i placówek oświatowych, jednocześnie 

prosząc Radnych o zadeklarowanie swojego udziału na jutrzejszej sesji Rady Miasta Krakowa 

Propozycja Przewodniczącego została przyjęta przez Członków Komisji. 

Elżbieta Lęcznarowicz Zastępca Prezydenta Miasta Krakowa zaprosiła Członków Komisji 

na II Forum Oświatowe. 

Z kolei Jan Żądło Dyrektor Wydziału Edukacji nawiązując do Uchwały Nr LVI/728/08 Rady 

Miasta Krakowa z dnia 5 listopada 2008 r. w sprawie ustalenia kierunków działania dla 

Prezydenta Miasta Krakowa dotyczących przygotowania projektu uchwały rady Miasta 

Krakowa w sprawie Programu pn. „Poznanie dawnych Kresów Wschodnich Rzeczypospolitej 

przez krakowskich gimnazjalistów” poprosił o informację, czy są uwagi do przesłanego 

materiału. 

Uzyskał odpowiedź od Przewodniczącego Bartłomieja Kocurka, że zapoznał się 

z przedłożonym materiałem i nie ma uwag do niego, w związku z czym prosi 

o przygotowanie projektu uchwały. 

 

 

Ad. 4 

Oświadczenia, komunikaty 

 

Brak. 

 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Komisji o godzinie 17.15 zamknął 

posiedzenie. 

 

 

Przewodniczył: 

         Przewodniczący Komisji 

Bartłomiej Kocurek 

 

 

Protokołowała: 

 

Zofia Majka 

 


